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Den 2. juli 2020 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 
 

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 1088 (MOF alm. del) stillet 23. juni 2020 efter ønske fra 

Miljø- og Fødevareudvalget. 

Spørgsmål nr. 1088 

”Er ministeren interesseret i at samarbejde med havbrugsbranchen om et egentlig 

miljøovervågningsprogram, og kan ministeren uddybe, hvordan branchen inddrages i et eventuelt 

samarbejde om det allerede nu?” 

Svar 

Der arbejdes på nuværende tidspunkt ikke på et særskilt miljøovervågningsprogram for havbrug, men 

det vil være naturligt at inddrage branchen, såfremt det måtte blive aktuelt. 

 

Oplysninger om udledning af forurenende stoffer til vandmiljøet fra bl.a. havbrug indgår i 

datagrundlaget for Det Nationale Overvågningsprogram for VAndmiljø og NAtur (NOVANA), som har 

til formål at tilvejebringe viden om natur- og miljøtilstanden i Danmark.  

 

Det er på nuværende tidspunkt ikke muligt at måle direkte på udledningerne fra havbrug. Derfor er 

udledningerne fra havbrug teoretisk beregnet på baggrund af oplysninger om havbrugets drift, 

herunder foderforbrug. Handleplanen for oprydning i havbrugssektoren, som et flertal i Folketinget 

står bag, har netop til formål at styrke kontrollen med havbrug ved at stramme op på kravene til tilsyn 

og indberetninger m.v. Dette skal understøtte, at vi får det mest præcise overblik over havbrugenes 

udledninger.   
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